
Debatoplæg
Solcelleanlæg ved Gindeskovgård
 i Herning Kommune

Debatoplægget er i høring i perioden 
fra den 7/4 til den 7/5 2020.

Baggrunden for dette debatoplæg er at 
vind- og solenergivirksomheden European 
Energy ønsker at benytte området 
omkring Gindeskovgård til produktion af 
vedvarende energi fra solceller. 

Etablering af solcelleanlæg til produktion 
af vedvarende energi er i tråd med 
Herning Kommunes mål om, at 
kommunen skal være uafhængig af fossile 
brændsler i 2050.

Der er ansøgt om at installere et 
solcelleanlæg med en samlet effekt på op 
til 135 MWp på et areal på op til 206 ha. 
Den årlige elproduktion forventes at være 
ca. 140.000 MWh svarende til ca. 45.000 
husstandes årlige elforbrug. 
Solcelleanlægget består af solcellepaneler 
monteret på markstativer, med en 
maksimal højde på op til 3,95 meter. 
Desuden etableres det nødvendige antal 
tekniske bygninger. Anlægget vil blive 
afskærmet mod omgivelserne af levende 
hegn, hvor det er relevant.

Den fulde projektbeskrivelse er vedhæftet 
dette debatoplæg. 

Der vil blive udarbejdet en 
miljøkonsekvensrapport for projektet, og 
sideløbende en lokalplan for området på 
baggrund af den den indsendte 
ansøgning. 

Lokalplanen har til formål at:
sikre, at området ved Gindeskovgård kan 
bruges til tekniske formål - Solcelleanlæg. 

Miljøvurdering af planen 
Lokalplanen er gældende for området ved 
Gindeskovgård og fastsætter rammerne for 
den fremtidige arealanvendelse. Derfor 
skal der i henhold til “Lov om 
Miljøvurdering af Planer og Programmer” 
udarbejdes en miljøvurdering i forbindelse 
med planen. Miljøvurderingen forventes at 
indeholde overordnede vurderinger og 
beskrivelser af hvilke miljømæssige 
konsekvenser planen forventes at få.

Herning Kommune har i en scoping fastlagt 
at miljøvurderingen som minimum skal 
omhandle følgende emner:

• Planens visuelle indvirkning på
lokalområdet og naboer.

• De lokale miljøkonsekvenser ved
udpegning af store markarealer til
solenergianlæg.

• Planens indvirkning på dyr og
natur.

Det videre forløb
Du har med dette debatoplæg mulighed 
for at involvere dig i planlægningen.

Herning Kommune indkalder hermed 
ideer, forslag og synspunkter til brug af 
området til energiproduktion fra 
solcelleanlæg. 
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